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Felügyelő Bizottságának 

2024. évi beszámolója 

 

Cseprekál István: 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Kérem engedjék meg, hogy tájékoztassam Önöket a 2024. évben elvégzett munkánkról oly 

módon, hogy összefoglalom Önöknek a felügyelő bizottság által végzett munka 

legrelevánsabb pontjait. 

A 2024. május 23-án választott Felügyelő Bizottság az adott évben 2 alkalommal ülésezett. 

A mindannyiunk által ismert szomorú tény miatt a FB létszáma 3 főről kettőre csökkent, 

így azóta Pélyi András és én látjuk el a Felügyelőbizottsági feladatokat. Az Elnökség 

értekezletein minden alkalommal, mind a ketten részt vettünk. 

A jövőben is igyekszünk úgy kialakítani egyéb elfoglaltságainkat, hogy hasonló aktivitással 

és jelenléttel tudjuk támogatni az Elnökség munkáját és képviselni a közgyűlés által ránk 

ruházott feladatok elvégzését. 

 

A FB ellenőrizte a tárgyévi induló követelésállomány beérkezését, ami 2024. évben teljes 

körűen realizálódott. 

 

Az egyesület rendelkezésre álló forrásai folyamatosan, megnyugtató módon biztosítják a 

tervezett gazdasági folyamatok forrásigényét. A támogatási bevételek késedelmes 

realizálása esetén is kellő tartalékot jelentenek. 

 

Az FB az alábbi főbb témákban folytatott célzott és alapos ellenőrzést: 

 

1. Tenyésztésszervezési feladatok támogatása és ennek ellenőrzése. 
2. Ex situ génmegőrzés, genetikai beszűkülést megelőző tanácsadás elvégzésének 

ellenőrzése. 
3. 2024. évi kifizetések és számlák tételes vizsgálata.  
4. A 2024. évi bankszámlaforgalom minden hónapra kiterjedő alapos 

áttanulmányozása. 
5. Felügyeleti elvárásoknak való megfelelés és az adminisztratív elvárások hiánytalan 

teljesítése. 
6. Egyik volt elnökségi tagunk (Ibrányi András) által tudomásunkra juttatott, az 

egyesület működéséhez kapcsolódó észrevételek és ezek vizsgálata. 
7. Import mének szabályrendszerének vizsgálata. 
8. Egyebek. (digitalizáció, marketing, cseppvérkeresztezés, stb.) 



 
Összességében megállapítható, hogy Egyesületünk működése szabályszerűen folyik, 
mely megfelel a felügyeleti elvárásoknak és a vezető testület megfelelő tulajdonosi 
szemlélettel képviseli valamennyi tag érdekét. 
 
Pélyi András: 
 
Rövid bemutatkozás: 
Pélyi András vagyok, 1 évvel ezelőtt nem volt lehetőségem személyesen részt venni a 
tisztújító közgyűlésen, ezért most szeretnék eleget tenni egy rövid bemutatkozási 
kötelezettségemnek és egyúttal megköszönni a közgyűlés bizalmát, mellyel FB tagnak 
választott. Ezt követően pedig röviden ismertetem Önöknek a megújult FB 2024. évben 
elvégzett feladatainak legfontosabb megállapításait. 
- OTP Bank KÉF ig. + PP + Zenga, 
- Kétlaki életet folytatok, Kiskunmajsa és Budapest között ingázva. Munkámat 

Budapesti központból látom el. 
- Életvitelszerűen Kiskunmajsán élünk párommal. 
- Nóniusz tenyésztést is itt Kiskunmajsán folytatjuk. 
- Elhivatott vagyok a fajtát illetően és kis csapatunkkal arra törekszünk, hogy a Nóniusz 

fajta értékállóságát növeljük és tenyésztésünk egyszerre legyen képes fenntartani 
ezt a páratlan genetikai állományt, de egyben olyan új utakat tudjunk találni, amely 
lehetőséget teremt a fajta számára a sport célú felhasználás, a népszerűsítés 
fokozása és a tenyésztés tekintetében egyaránt. 

 
2024. évben elvégzett feladatok részletezése: 
1: A pályázatokhoz kapcsolódó ellenőrzés magában foglalta a számlaállomány tételes 
ellenőrzését, azok az adott pályázati körben való elszámolhatóságát, a rendeletben előírt 
finanszírozási mértéknek való megfelelést, e körben hiányosságot nem tapasztalt, amit 
igazol az a tény, hogy az egyesület pályázatait a MÁK hiánypótlási kötelezettség nélkül 
befogadta, visszaigazolta. 
 

A FB folyamatosan figyelemmel kísérte az egyesület gazdálkodását, ismeri és átlátja azokat 

a pénzügyi folyamatokat, melyek e pályázatok előfinanszírozását célozzák. Az egyesület 

tárgyévi gazdálkodásának eredményét a közgyűlés által elfogadott tervekkel egyezőnek 

ítéli. 

 
2: A tagdíjbevételek mértéke arányos a taglétszám növekedésével, az új belépő tagok 
kötelezettségeiknek e téren eleget tettek. 

 
3: Részletesen vizsgáltuk a személyi jellegű ráfordításokat, ezek közül is kiemelten: 

- a működéssel kapcsolatos gépjármű-költségtérítések 
- bírálatokkal kapcsolatos bírálói és adminisztrációs napidíjak 
- illetve a bírálatokkal kapcsolatos gépjármű-költségtérítések 



mértékét, tarifarendszerét, a bizonylatolás szabályosságát, a NAV szabályrendszerének 
való megfelelést, illetve a kiküldetési rendelvények szabályos és pontos vezetését.  
 
Az ügyvezetéssel együtt bekérte a gépjármű-elszámolások 
 alapdokumentumaként szolgáló forgalmi engedély másolatokat, figyelemmel kísérte 
az utazásokkal kapcsolatban elvárt költségtakarékosság teljesülését. 
 
Megállapítható, hogy: 
- az úti elszámolások minden esetben rendelkezésre állnak,  
- a gépjármű-költségelszámolás a NAV üzemanyag költség-elszámolás 

szabályrendszere szerint történik,  
- a napidíj elszámolás rendje a közgyűlés által elfogadott tarifák szerint történik. 

 

4: A kecskeméti törvényszék az alapszabályhoz kapcsolódó adminisztratív hiányosságokra 

hívta fel a figyelmet, melynek pótlását írta elő valamint 800 ezer Ft pénzbírságot szabott 

ki. A pótlásnak eleget tettünk, a pénzbírságot egyesületünk megfizette, melyet Zilahy 

István elnök önként, saját döntése alapján, tagi hozzájárulás formájában megfizetett az 

egyesület részére. 

 

5: 2024. rendkívül aktív év volt a bírálatok, regionális tenyész szemlék, állomány bírálatok 

és egyéb rendezvényeken való aktív jelenlét tekintetében. Május és December között az 

egyesület és bíráló bizottság több mint 40 helyszínen látta el feladatait. Az elszámolt 

költségek, az utazások gyakorisága, a bírálók száma az egyesület Tenyésztési Programjában 

előírtakkal összhangban van. 

 

6: Általánosságban a FB megállapítja, hogy az Elnökségi ülésen a tagok munkájukat a 

közgyűlési határozatok szellemében végzik, a döntéshozatal rendje az alapszabályban 

előírtaknak megfelel, a döntésekkel kapcsolatos esetleges szakmai viták az egyesület teljes 

tagságának érdekeit tartják szem előtt. 

 

Az egyesület szakmailag és gazdaságilag eleget tett a költséghatékony gazdálkodásra, a tagi 

támogatásokra, a rendezvényekre vonatkozó 2024. évi vállalásainak. 

 

7: Az FB támogatta és a jövőben is támogatja az egyesület Elnökségének és ügyvezetésének 

azon törekvéseit, hogy tárgyévben is a lehető legtöbb rendezvényen képviseltesse a fajtát, 

melynek eredményéről a mai napon már hallhattunk. 

 

8: A Felügyelőbizottság egyetért az ügyvezetés 2025. évi bevételi és költségtervével, az 

abban meghatározott értékeket reálisnak és felvállalhatónak tartja, mely biztosítja a stabil, 

kiegyensúlyozott és fenntartható működést. 



 

9: A FB egyetért az import mének tekintetében hozott szabályozással, melynek célja a 

minőségi tenyész munka hosszútávú stabil fenntarthatósága. 

 

10: Az Elnökség és Felügyelőbizottság több témában kezdeményezett előre mutató 

egyeztetéseket házon belül és külső közreműködők bevonásával egyaránt. Ezen 

egyeztetések célja, hogy olyan új irányokból adódó lehetőségeket is kihasználjunk, mely 

egyértelműen szolgálhatja a fajta-, így a tenyésztők hosszútávú tenyésztői érdekeit. 

- betét lekötéseket kezdeményeztünk a meglévő megtakarításaink kamatoztatására, 

- vizsgáljuk a fajta marketing népszerűsítési lehetőségiet (rendezvényeken való 

megjelenés, honlap fejlesztés, különböző digitális eszközök beszerzése mely 

adminisztratív terheket csökkent és további stabil üzletfolytonosságot biztosít, 

arculati megújulás, stb…) 

- a cseppvérkeresztezés lehetőségének folyamatos napirenden tartása (ebben 

2024/2025-ben fokozott aktivitással vett részt valamennyi vezetőségi és FB tag.) 

Európa vezető sportló tenyésztőivel kezdtünk közös gondolkodásba. 

 

11: A Felügyelő Bizottság a 2024. évi szakmai és gazdasági tevékenységét az egyesület 

céljaival egyezőnek ítéli. 

A pénzügyi hatásokat vizsgálva megfelelően végzi tevékenységét, törekszik a bevételek 

optimalizálására, az elérhető lehetséges források megszerzésére. Az egyesület 

bankszámla egyenlege 2024-ben 64,5 millió Ft pozitív értéken zárt, a teljes éves bevétel 

lehetősége az időbeli elhatárolásokkal együtt meghaladja a 90 milliót. 

 

A Felügyelő Bizottság nevében javasoljuk, hogy a Közgyűlés az egyesület ügyvezetésének 

2024. évi szakmai, pénzügyi, mérleg beszámolóját, illetve 2025. évi gazdasági tervét 

fogadja el. 

 

Bugac, 2025.05.05. 

Cseprekál István és Pélyi András 

   NOLTE Felügyelőbizottság  

 


